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Sammanträdesdatum: 2023-10-20 
Plats: Pensionärernas hus 
Tid: 09:00 

 
 

Minnesanteckningar KPR 2023-10-20 
Närvarande:  
Göran Ivarsson SPF 
Jan-Erik Carlsson SPF 
Barbro Skogberg SKPF 
Ing-Britt Pettersson SKPF 
Alf Andersson  PRO 
Lennart Brodin PRO 
Hans Karlbom PRO 
Ritva Mäntykänttä SFP 
Åsa-Britt Edoff SPF 
Pyret Backman SPF 
Maurtiz Tofvesson PRO 
Lena Johansson SKPF 
Britt Lennholm SKPF 
Christina Simonsen SKPF 
Marie-Louise Karlsson (S) Ordförande och representant från kommunstyrelsen 
Marian Loley (KD) Representant från kommunstyrelsen 
Johanna Karlsson (S) Ordförande vård- och omsorgsnämnden 
Annika Bergman Gästföreläsare och representant från Socialstyrelsen 
Monika Eriksson Anhörigstöd 
Rasmus Berglöv Sekreterare 
 
Mötets öppnande  
Ordförande Marie-Louise Karlsson (S) inleder mötet med att hälsa alla välkomna och 
förklarar mötet öppnat.  
 
Godkännande av dagordning  
Utsänd dagordning godkänns och fastställs. 
 
Föregående minnesanteckningar  
Rådet godkänner föregående minnesanteckningar.  
 
Besök – Annika Bergman, Socialstyrelsen 
Annika Bergman, på Socialstyrelsen ger rådet en historisk återblick om 
läkemedelshantering, läkemedelsbrist och hur det ser ut i Sverige idag. Det är dyrt att 
producera läkemedel, detta i relation med att efterfrågan ökar har lett till en 
läkemedelsbrist. Oftast uppmärksammas en brist, såsom läkemedel och vårdplatser 
först vid en kris, något som hände i samband med till exempel pandemin. Vidare går 
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Annika igenom fördelningen av läkemedel och där öppenvården står för 75 % av 
användandet. Läkemedelsföretag kan också bedöma att det inte är lönsamt att sälja ett 
specifikt läkemedel i Sverige. 
 
Det finns en begränsad lagerhållning i Sverige, vilket gör att man är väldigt 
importberoende från andra länder. Detta är ett problem på sikt om vissa läkemedel på 
slutar att skickas ut. Socialstyrelsen ser sedan år 2013 över hur man ska förminska en 
sådan risk. Även lagerhållningen ses över och där regionerna som ansvarar för inköp av 
läkemedel ska kunna fylla på lagren. Slutligen informerar Annika även om Sveriges 
framtida medlemskap i Nato och hur detta berör läkemedelshanteringen.  
 
Rådet ges därefter möjlighet att ställa frågor och tackar även för presentationen.  
 
Information från anhörigstöd  
Monika Eriksson informerar om temaföreläsningen om överförmyndaren 13 november 
klockan 15–17. Vidare informerar hon om temaföreläsning från LSS-handläggare. 
Föregående helg deltog Monika i en utbildning om informationsspridning. 
 
Aktuella ärenden och remissärenden 
Ordförande Marie-Louise Karlsson lyfter punkten om aktuella ärenden och remisser. 
Rådet inväntar svar angående framtidsplan 2050.  
 
Aktuella frågor från pensionärsföreningarna  
Hans Karlbom lyfter regeringens besparingar i budgeten, något som även kan drabba 
pensionärsföreningarna. Från PRO finns det en viss oro över att det kan tillkomma 
mindre pengar.  
 
Information från regionens pensionärsråd  
Jan-Erik Carlsson informerar rådet om nära vård. Gällande hälsoval har vårdcentralerna 
upprättat en rapport och där man kan läsa hur de ligger i förhållande till varandra. Det 
är ingen markant skillnad mellan privata och offentligt inrättade. Vidare informerar Jan-
Erik om SFO Sörmland där det finns bra information att läsa. Även samarbetet mellan 
olika kommuner och regioner, samt förbunden inom kommunen lyfts upp. Ekonomin i 
Region Sörmland med så mycket som 700 indragna tjänster är också något som oroar på 
sikt för vårdtagarna. Utöver vården lyfts även kulturen upp och den senaste tidens 
rapporteringar om synen på kultur och att den kan komma att påverkas med 
neddragningar.  
 
Information från kommunstyrelsen  
Marie-Louise informerar om kommunstyrelsen, nästa möte är den 25 oktober. I 
kommande sammanträde kommer bland annat budgeten att avhandlas. Förslaget som 
ligger just nu är att kommunen ska kunna använda resultatutjämningsreserven för att 
kunna klara budgeten, vilket bygger på att nämnderna håller sig inom ramarna för den 
budget de tilldelats. Marie-Louise tipsar även rådet om att de kan komma och följa 
fullmäktige i november där budgeten sedan kommer beslutas. Rådet efterfrågar en 
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enkel beskrivning där de områden som påverkas presenteras, utifrån de äldres 
perspektiv. Färdtjänsttaxan är något som bland annat föreslås höjas. Även 
befolkningsutvecklingen efterfrågas och där Katrineholm har tappat något, däremot 
finns förhoppning om en ökning på sikt då det byggs- och kommer byggas en del nya 
bostäder även framöver.  
 
Information från vård- och omsorgsnämnden 
Ordförande i vård- och omsorgsnämnden Johanna Karlsson informerar rådet om taxa 
för färdtjänst och mathållning. En förhoppning man har är att en tight budget inte ska 
drabba människor allt för mycket. Vidare informerar Johanna om statsbidrag för 
äldreomsorgslyftet för att bland annat utbilda undersköterskor. En uppdatering görs 
även gällande äldreboendena i kommunen och vad som är på gång. Digitaliseringen 
med bland annat digital tillsyn är något som prövats och även ska införas på sikt. Köerna 
till de olika boendena efterfrågas från rådet. Johanna svarar att det är 7–8 personer som 
står på kö till boende, 13 i kö till demensboende samt 5–7 i kö till serviceboendena. Om 
köerna skulle växa ytterligare kommer åtgärder vidtas.  
 
Rapporter från kransorterna  
Jan-Erik informerar om att SPF Björkvik firat 30 år. Kommunen har varit med och 
sponsrat. Utöver det har ett antal möten också avhandlats.  
 
Nya frågor  
Den 1/12 kommer Emil Wiklund klockan 09:00. Emil arbetar med Kullbergska huset och 
ska informera om hur arbetet går. Även Helena Koch, regionråd, kommer till nästa möte. 
Rådet uppmanas förbereda frågor till både Emil och Helena.  
 
Frågan om Distriktsmottagning lyfts redan nu som en fråga till Helena att svara på under 
nästkommande möte.  
 
Avslutning  
Ordförande tackar rådet och avslutar mötet för dagen.  
 
 
 



Läkemedelsberedskap

Oktober 2023

Annika Bergman
Leg apotekare, senior advisor
Krisberedskapsenheten, GD-staben



Historik

•Stora beredskapslager både civilt och 
militärt fram till början av 2000-talet

•Svensk läkemedelsindustri inom landet
•Tillverkningsberedskap avtalat med 

industrin för vissa läkemedel (råvarulager)
•Apoteksbolagets monopol inkluderade 

beredskapsförsörjning

smyndighet för vård och omsorg



Läkemedelstillgången i Sverige 
idag
•Stort importberoende
•Strikt lagstiftning nationellt/internationellt
•Långa ledtider för tillverkning
•Just-in-time leveranser
•Global brist – restnoteringar allt mer 

vanligt
•Begränsad lagerhållning inom Sveriges 

gränser

Sveriges kunskapsmyndighet för vård och omsorg



Sveriges kunskapsmyndighet för vård och omsorg

•Antalet vårdsökande ökar
•Förbrukningen av läkemedel och övriga 

sjukvårdsprodukter ökar
•Blodförbrukningen ökar
•Möjligheten att upphandla och importera 

läkemedel och övriga sjukvårdsprodukter 
minskar då den globala efterfrågan också 
förväntas öka  

Vård och omsorg vid kris och 
krig



Vilka använder läkemedel?

Sveriges kunskapsmyndighet för vård och omsorg

•Slutenvården; sjukhus, vårdinrättningar 
ca 25% av totalförbrukningen

•Öppenvården; receptförskrivning ca 75% 
av totalförbrukningen

•TLV – högkostnadsskydd för de flesta 
receptförskrivna läkemedel



Sveriges kunskapsmyndighet för vård och omsorg



Sårbarheter

Sveriges kunskapsmyndighet för vård och omsorg

•Mycket begränsad lagerhållning inom 
landet dvs importberoende

• IT-beroende
•Elförsörjningsberoende
•Transportberoende
•Bristande kontinuitetsplanering



Vad har gjorts/görs för att förstärka 
försörjningsberedskapen?

Sveriges kunskapsmyndighet för vård och omsorg

•Läkemedelsutredning 2013
•LVs restnoteringsuppdrag sedan 2013 och 

pågående
•RLM-rapporten 2017-2019
•SOU hälso- och sjukvårdens 

försörjningsberedskap (SOU 2021:19)
•Ett stort antal RU till SoS, LV, FoHM m fl

senaste året



Socialstyrelsen RU

Sveriges kunskapsmyndighet för vård och omsorg

•Hälso- och sjukvårdens 
försörjningsberedskap, slutredovisning 31 
december 2023

• att ta fram underlag för vilka 
sjukvårdsprodukter som bör omfattas av 
hälso- och sjukvårdens 
försörjningsberedskap, tre 
delredovisningar samt slutredovisning 23 
februari 2024



Sveriges kunskapsmyndighet för vård och omsorg

•Uppdrag att stärka blodverksamheterna
•Skyddade utrymmen hälso- och sjukvård
•Utveckla nationella övningar för stärkt 

beredskap
•Nyckeltalsberäkningar och 

dimensionerande  målbilder
• Inköp läkemedel och övriga 

sjukvårdsprodukter för traumavård
•Masskadeplan
•CBRN – förmåga att hantera händelser 
•Stödja arbetet med civilt försvar



NATO

Sveriges kunskapsmyndighet för vård och omsorg

•MSB samordnar förberedelser för civila 
aktörer/sektorsansvariga myndigheter

•Crisis Response Mesures/CRM
•Planeringsgrupper, ex Joint Health 

Group/JHG



Mer information finns på:
www.socialstyrelsen.se
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